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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 213 (FLFalm. del) stillet den 6. februar 
2014efter ønske fra Erling Bonnesen (V)

Spørgsmål nr. 213:
”Er ministeren enig i, at situationen i halmsektoren med tab af arbejdspladser og manglende 
muligheder for udnyttelse af halmens potentiale nødvendiggør handling fra ministeren med henblik 
på forbedring af vilkårene og mulighederne for udnyttelse af halmen. I forlængelse heraf bedes 
ministeren redegøre for, hvilke konkrete initiativer vil ministeren tage.”

Svar:
Regeringen betragter halm som en betydelig ressource fremadrettet inden for en lang række 
anvendelsesområder, blandt andet i forhold til den danske energiforsyning og som råvare til 
bioraffinerede højværdiprodukter. Regeringen anerkender samtidig, at der på det korte sigt er 
udfordringer for visse af de danske halmleverandører.

Det Nationale Bioøkonomipanel rådgiver regeringen omkring udviklingen af bioøkonomien. 
Bioøkonomipanelet vil i løbet af 2014 blandt andet fokusere på den danske biomasse og hvordan 
denne bedst anvendes. I den sammenhæng er halmen en væsentlig kilde til biomasseforsyningen 
og jeg ser frem til Bioøkonomipanelets anbefalinger på området.

Jeg har bedt sekretariatet for det Nationale Bioøkonomipanel om at afholde et møde med Danske 
Halmleverandører for at få et mere detaljeret indblik i problemstillingerne og de mulige løsninger.
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